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Jegyzőkönyv 
 
 
Készült:  Csanytelek Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2017. február 28-án (kedden) du. 17,00 

órakor  közmeghallgatás keretében tartott ülésén. 
 
Az ülés helye:  Faluház nagyterme 
 
 
Jelen vannak:    Forgó Henrik   polgármester 

Mucsi István   alpolgármester 
Pető Sándor   képviselő  

     Forgó János   képviselő 
     Berkecz József   képviselő 
     Gémes Péter   képviselő 
 
Távolmaradását bejelentette:  Kopasz Imréné   képviselő 
      
 
Tanácskozási joggal megjelent:  Kató Pálné   Jegyző 

Bori Sándorné Jegyzői Irodavezető,  
jegyzőkönyvezető 

     Csányi László   Adó- és Pü. Irodavez. h. 
     17 fő lakosság köréből megjelent választópolgár 
 

1.) Napirend 
 

Tárgy:          Előadó: 
 Az önkormányzat és az önkormányzati hivatal 2017. évi   Forgó Henrik polgármester 
 költségvetéséről szóló önkormányzati rendelete megalkotása  Kató Pálné jegyző 
         Forgó János ÜB elnök 
         Pető Sándor PEFTB elnök
     
(Tárgyi előterjesztés a Képviselő-testület ülésének jegyzőkönyve mellékletét képezi.) 
 
Forgó Henrik polgármester: Köszöntötte a megjelent képviselőket, tanácskozási joggal résztvevőket és 
a település lakossága köréből megjelent választópolgárokat. Megállapította, hogy az ülés határozatképes, 
mert az önkormányzat képviselő-testülete tagjai közül 6 képviselő jelen van, 1 képviselő  távolmaradását 
bejelentette. Elmondta, hogy az önkormányzat szervezeti és működési szabályzatának megfelelően az 
önkormányzat és az önkormányzati hivatal éves költségvetését  a képviselő-testületnek közmeghallgatás 
keretében kell elfogadnia, az önkormányzati rendeletet megalkotnia.  Ezen rendelkezésnek eleget téve jelen 
közmeghallgatás keretében kerül sor az önkormányzati rendelet megalkotására. Részletesen ismertette az 
önkormányzat és az önkormányzati hivatal 2017. évi költségvetéséről szóló rendelet-tervezetet pontokba 
szedve. Elmondta, hogy az Alsó- Tisza-menti Önkormányzati Társulás gesztora a Csanyteleki 
Önkormányzat, ezért a Társulás Társulási Tanácsa működtetésében lévő intézmények működési bevételei 
is az önkormányzat költségvetésében jelennek meg, emiatt ilyen magas a költségvetésben a bevétel. 
 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Forgó Henrik polgármester: Szavazásra bocsátotta az írásban kiadott rendelet-tervezetet, annak 
mellékleteit melyből megállapította, hogy a képviselő-testület egyhangúlag 6 igen szavazattal (ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül) egyetértett azzal, és megalkotta az önkormányzat és az önkormányzati hivatal 
2017. évi költségvetéséről szóló 5/2017. (II. 28.) önkormányzati rendeletét. 
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Egyebek 
 

Forgó Henrik polgármester: Tájékoztatást adott  a település három utcája szilárd burkolattal való 
ellátására beadott pályázatról. Kiemelte, hogy fontos feladatnak tartja az utak „útalap” szintre hozását, 
melyet részletbemenően ismertetett.  
Elmondta, hogy a tornateremre új ajtók kerültek beépítésre és még egy ajtó lesz kialakítva a 
Katasztrófavédelem előírásainak megfelelően, mert csak így lehet 300 főig zenés, táncos rendezvényt 
tartani ott, rendeltetésmódtól való eltérés okán, a menekülési útvonal biztonságos kialakításával. 
 
K é r d é s : 
 
Horváth Ferenc: A helyi katolikus templom évekkel ezelőtt megvalósult felújítási munkálataival, a 
kivitelezés módjával (amelyben kőművesként vett részt), nem értett egyet. Megkérdezte a Polgármester 
urat miért engedték ezt így csinálni? 
A helyi Termelőszövetkezetből a nagysúlyú gépjárművek miért az Árpád utcán és nem a Tiszai úton 
közlekednek?  
Véleménye szerint az Óvodánál nem jó a járda lejtése mert a fal és a járda között nem lett volna szabad 
betonozás nélküli sávot hagyni, mert a fal felvizesedik. 
 
Dékmár György: A szennyvízaknákban a kapcsolóra gyorsan rárakódik a zsír, ezáltal többször kapcsol be 
a szivattyú. Ha lenne lehetőség, akkor ezt le kellene cserélni úszókapcsolóra és a szivattyú szárában levő 
golyót is ki kellene cseréltetni. Tapasztalata szerint az úszókapcsoló tisztítása igen bonyolult. Az Alföldvíz 
Zrt munkatársai azt a tájékoztatást adták, hogy a zsírtalanítás  a tulajdonos kötelezettsége. 
Érdeklődött a fúrt kutak bejelentési kötelezettségéről. 
 
Erhard Gyula: A szennyvízberuházással kapcsolatos garanciális javítások még nincsenek befejezve, ez 
meddig húzódik el? 
A szennyvízdíj csökkentésével kapcsolatban van-e előrelépés? 
Született-e már döntés az egyszemélyes háztartásokkal kapcsolatban az kisebb edényzetre való áttérés 
lehetőségéről? 
 
Németh Sándor: A főút felújításáról érdeklődött. A Széchenyi utca és Tömörkényi utca közötti 
kanyarban megáll a csapadékvíz, amely igen balesetveszélyes, ennek elvezetéséről gondoskodni kellene. A 
járdák állapota igen rossz, fel kellene újítani azokat. Magánszemély tulajdonában lévő ingatlanon uralkodó 
áldatlan állapot megszüntetését sürgette. A járdák karbantartása és az utak padkázása elmaradása tetemes 
kárral jár, ezért arra nagyobb odafigyelést tartott indokoltnak. 
 
V á l a s z : 
 
Forgó Henrik polgármester: Kérdésekre válaszolva elmondta, hogy sem az Önkormányzatnak, sem 
személy szerint neki nem volt semmi köze a Templom felújítása kivitelezéséhez. Felújításra az Egyház 
adott be és nyert pályázatot. Az Önkormányzatnak annyi köze volt hozzá, hogy a tervezési díj kifizetését 
átvállalta az önkormányzat költségvetése terhére.  
A Tiszai út felújítására vonatkozó terveket készítő tervező – az alkalmazott technológia miatt - előírta a 
súlykorlátozást, ezért nem közlekedhetnek ott a tehergépjárművek. Az Árpád utcának a legjobb az alapja, 
ezért ez az utca lett kijelölve arra, hogy ott bonyolódjon a településen belüli teherforgalom. 
Az Óvoda felújítása 2010. évben történt, melyet felelős kivitelező végezett garanciát vállalva az elvégzett 
munkákra. Amennyiben felázna a fal, akkor már jelentkezne salétromosság. Most is meg lehet nézni, 
semmilyen vizesedés, minőségromlás nincs az Óvodában. 
A szennyvízszivattyú úszókapcsolójával kapcsolatos problémáról eddig nem tudott, eddig nem kapott ilyen 
jellegű jelzést, megköszönte a felvetést. Kérte, hogy ezt írásban is nyújtsák be számára, mert akkor tudja 
hitelesen képviselni a jelzett problémát az illetékesek felé. 
A szennyvízberuházás megvalósítása során keletkezett károk helyreállítása még nem fejeződött be, amely 
helyreállítási munkák időjárási viszonyoktól függően, hamarosan folytatódni fognak. Több helyen hiányzik 
az aszfaltozás helyreállítása  ilyen jellegű munkákat azonban május előtt nem lehet végezni. Dr. Ördögh 
József mérnök úrnak van átadva a még elvégzendő helyreállítási munkák listája.  
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A szennyvíz díjjal kapcsolatosan elmondta, hogy jelenleg még nincs benne döntés, annak ellenére, hogy a 
Miniszterelnökség felé küldött megkeresést. Azért lett a szennyvízdíj ilyen magas, mert az Alföldvíz Zrt. 
önkényesen megváltoztatta a CBA-t. 
A járdák karbantartása időszakosan, de rendszeresen megtörténik, így az idén is arra sor fog kerülni. Az 
útpadkázáshoz szükséges gép javítása után az érintett szakaszokon meg fog történni a feladat ellátása. 
Tudomása szerint minden érintett hatóság futott már egy kört a szóban-forgó magántulajdonban lévő 
ingatlanon kialakult helyzet miatt, de megoldás a mai napig várat magára. 
 
Kató Pálné jegyző: Tájékoztatta a jelenlévőket arról, hogy a jövő héten lesz Taggyűlés a DAREH 
Társulásban. Reményei szerint akkor választ fog kapni arra, ki az illetékes alvállalkozóként a 
szemétszállításra, ki kapott a település vonatkozásában  megbízást. A jelenlegi Közszolgáltatóval az 
edényzet nagyságáról egyeztetni sincs mód. Tudomása szerint a közeljövőben kapnak a háztartások egy 
240 vagy 120 literes edényzetet szelektív hulladék gyűjtésére, amelybe papír, fém és műanyag 
csomagolóanyagot lehet gyűjteni és ezt havonta, illetve két hetente egy alkalommal, a hónap 2. és utolsó 
csütörtöki napján viszik majd el.  Eddig is folyamatosan tájékoztatta a lakosságot a Csanyi Hírmondóban, 
amennyiben új hiteles információ birtokába jut, arról  tájékoztatást fog nyújtani.  
A vegyes hulladék gyűjtésére szolgáló 120 literes edények egyszemélyes háztartásokban 60 literesre való 
kicserélése megtorpant, mert az eddigi közszolgáltató FBH-NP már nem teheti meg az edények cseréjét, 
mert még alvállalkozói szerződésre vár. Nincs kijelölt ügyfélszolgálat és a közszolgáltató által kiadandó 
lakossági tájékoztató megjelentetése is várat magára. A számlázást az idei évben már az NHKV Zrt fogra 
bonyolítani. A DAREH Társulás megnyerte a vegyes hulladék gyűjtésére szolgáló edényzet beszerzésére 
kiírt pályázatot, melynek köszönhetően le lehet a 17 éve szolgálatba állított edényeket cserélni és akkor 
talán meg lehet oldani a 60 literes edények beállítását is.  
Családtagok bevonásával törekszik a szóban-forgó ingatlanon uralkodó állapot kedvező irányú változtatása 
elérésére, melyre határozott ígéretet kapott,  idei tavaszt megjelölve. 
A fúrt kutak engedélyezésével kapcsolatosan is a Hírmondóban fog részletes tájékoztatást adni, amelyre 
2018. december 31.-éig nyitva álló lehetőségeket, feladatokat fogja ismertetni, illetékesség szerinti 
eljárásrendben.  
Elmondta, hogy a közműves szennyvíz közszolgáltatási díja megállapítása eljárása során az illetékes Hivatal 
nem tekintette az önkormányzatot ügyfélnek, így nem vehetett részt az eljárásban, jogorvoslattal sem 
élhetett, sőt még a díjat megállapító határozatból sem kapott példányt. Olyan, 2014.  évi adatokra alapozta 
számításait az Alföldvíz Zrt, ami lehetetlen, hiszen a hálózat üzemeltetését 2015. december 21. napján 
vette át. 2014. évben még a kivitelezés felénél tartott a KÉSZ Kft. Panaszunkra reagálva arról tájékoztatott 
az illetékes tárca képviselője, hogy az önkormányzat számára nem kötelező feladat a település külterülete 
közműves csatornahálózat kialakítása és ennél a díjnál lényegesen magasabb összegű díjak kiszabása sem 
ritkaság. Nem vigasz, hogy minden, amit kifogásoltunk, ma már a vonatkozó törvény módosításának 
köszönhetően nem fordulhat elő, mert a kérelem beadásához csatolni kell az önkormányzat, mint 
beruházó véleményét ügyfélnek kell tekinteni az önkormányzatot, azzal járó minden joggal. 
 
 
 
Forgó Henrik polgármester: Megköszönte a közmeghallgatáson megjelentek részvételét, s mivel  
további hozzászólás, észrevétel nem történt, a közmeghallgatást 19.10-kor befejezettnek nyilvánította. 
 
 
 

K.m.f. 
 

 
 

 
 Forgó Henrik        Kató Pálné 
 polgármester        jegyző 


